

လန်ဒန် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသည် ဗြိတိန်-မြန်မာ ကုန်သွယ်ရေးကို မြှင့်တင်နိုင်ရန် ရည်မှန်းပါသည်

ဗြိတိန်ကုန်သွယ်ရေးနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဌာန(UKTI) နှင့် ဗြိတိသျှ ကုန်သည်ကြီးများအသင်းတို့သည် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် လန်ဒန်မြို့၌ ကျင်းပမည့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ထိပ်သီးအစည်းအဝေးအား ပံ့ပိုးပေးရမည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် မိပါသည်။

ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ ဗြိတိသျှကုမ္ပဏီပေါင်း ၂၀၀ ကျော် တက်ရောက်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားပါသည်။ ဤအစည်းအဝေးသည် တက်ရောက်လာသူများအား မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးနှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်ဆုံးအခြေအနေတို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးလုပ်ဆောင်ခြင်းအတွက် လက်တွေ့လမ်းညွှန်ချက်များကိုလည်း လေ့လာခွင့် ရရှိစေမည် ဖြစ်ပါသည်။

ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် အမြင်

ဗြိတိန်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ အမျိုးမျိုးသော ကျွမ်းကျင်မှုများဖြင့် ဆွေးနွေးသူများသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီးပွားရေး လုပ်ဆောင်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော အခွင့်အလမ်းများကို မီးမောင်းထိုးပြရန်နှင့် အများစုလွှဲမားနေသော သဘောထားအမြင်များကို ပပျောက်စေရန် ရည်သန်၍ ပွင့်လင်းပြီး ကျယ်ပြန့်ထိရောက်သော ဆွေးနွေးမှုများကို ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသွားကြမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဌာနေမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခြင်းအပေါ် လက်တွေ့ကျသော အကြံဉာဏ်များအပြင် စွမ်းအင်နှင့် ပညာရေးတို့ကဲ့သို့ သတ်မှတ်ထားသော ကဏ္ဍအချို့အတွက် ရှင်းလင်းသော အမြင်များကိုလည်း တင်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အဓိကအရေးကြီးသော မြန်မာဆွေးနွေးသူများတွင် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များ ပါဝင်ပါသည် -

- ဦးဆက်အောင်၊ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် နှင့် ဥက္ကဋ္ဌ၊ သီလဝါ အထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံခန့်ခွဲရေး ကော်မတီ
- ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ စီးပွားရေး အကြံပေး
- ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ အတွင်းရေးမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင် နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန
- ဒေါ်ခိုင်ခိုင်နွယ်၊ တွဲဖက် အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (UMFCCI)

ယုံကြည်စိတ်ချရသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးခြင်း

၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလတွင် ဥရောပသမဂ္ဂ၏ ပိတ်ဆို့မှုများကို ရပ်တန့်ခဲ့သည့် အချိန်မှစ၍ ဗြိတိသျှအစိုးရသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယုံကြည်စိတ်ချရပြီး စီးပွားရေးချိန်ခွင်ကို ထိန်းညှိနိုင်သော ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသည့် စီးပွားရေးကို တိုက်တွန်းအားပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၂ နှင့် ၂၀၁၃ အကြားတွင် ဗြိတိန်နိုင်ငံကုန်ပစ္စည်းများ မြန်မာနိုင်ငံသို့ တင်ပို့မှုမှာ ၂၃၉ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်ခဲ့ပါသည်။ အလွန်နည်းပါးသော ပမာဏဖြင့် စတင်ခြင်းဖြစ်သော်ငြားလည်း လက်ရှိတွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်လုပ်ကိုင်ရန်

ခန့်မှန်းထားကြသော ဗြိတိသျှကုမ္ပဏီ ၄၀-၅၀ ရှိနေပါသည်။ ၎င်းတို့အနက်မှ အများစုမှာ ဥပဒေအကျိုးဆောင်များ၊ စာရင်းအင်းပညာရှင်များနှင့် အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များကဲ့သို့ ကျွမ်းကျင်အတတ်ပညာဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုအဖွဲ့များဖြစ်ပါသည်။

စီးပွားရေး၊ တီထွင်ဆန်းသစ်ချက်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများဆိုင်ရာ ပါလီမန် ဒုတိယအတွင်းဝန် (Parliamentary Under Secretary of State) Baroness Neville-Rolph မှ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဖွင့်လှစ်ပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ Baroness Neville-Rolfe သည် အရှေ့တောင်အာရှတွင် ဆယ်စုနှစ် တစ်ခုကျော် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း အတွေ့အကြုံရှိခဲ့သူဖြစ်ပါသည်။

သူမက -

"မြန်မာနိုင်ငံဟာ ၅၂သန်းသော ငယ်ရွယ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျှက်ရှိတဲ့ လူဦးရေနဲ့ စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ် ဈေးကွက်တစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာ- ကျွမ်းကျင်အတတ်ပညာဆိုင်ရာနဲ့ ပညာရေးဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုတွေအပြင် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းတွေလို ဗြိတိန်နိုင်ငံက ပို့ကုန်တွေနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေဟာ စတင်စီးဆင်းနေပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရအနေနဲ့လည်း မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အလုပ်အကိုင်တွေ ဖန်တီးပေးနိုင်တဲ့ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွေ၊ နိုင်ငံရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေအတွက် သင်တန်းတွေနဲ့ နည်းပညာတွေ ပံ့ပိုးပေးနိုင်တဲ့ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွေအပြင် အမြင့်မားဆုံးသော နိုင်ငံတကာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု စံနှုန်းတွေနဲ့ကိုက်ညီတဲ့ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ စိတ်အားထက်သန်လျှက်ရှိပါတယ်" ဟုဆိုပါသည်။

UKTI မြန်မာ၏ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ Lisa Weedon က -

"ဒီထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ကျွန်မတကယ်ကို မျှော်လင့်စောင့်စားနေတာဖြစ်ပြီး တကယ်ကို ထူးခြားတဲ့ ဆွေးနွေးသူတွေဆီကနေ မြန်မာနိုင်ငံမှာ စီးပွားရေးလုပ်ကိုင်ခြင်းရဲ့ လက်တွေ့အကြောင်းအရာတွေကို ဗြိတိသျှ ကုမ္ပဏီတွေအနေနဲ့ လေ့လာနိုင်မယ့် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုကို ဒီအစည်းအဝေးက ပေးလိမ့်မယ်လို့လည်း ကျွန်မယုံကြည်ပါတယ်။ ဒီထိပ်သီးအစည်းအဝေးဟာ ဗြိတိသျှ လုပ်ငန်းတွေကို ဒီမှာလာပြီး ထဲထဲဝင်ဝင် နှစ်မြှုပ်ပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင်ကြဖို့ ပိုပြီး တိုက်တွန်းအားပေးနိုင်မယ်လို့ ကျွန်မမျှော်လင့်ပါတယ်။" ဟုဆိုပါသည်။

ဗြိတိသျှ ကုန်သည်ကြီးများအသင်း - မြန်မာ ၏ အမှုဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ Stephanie Ashmore က

"ဒီအခမ်းအနားကို ပံ့ပိုးပေးရတဲ့အတွက် ဗြိတိသျှ ကုန်သည်ကြီးများအသင်း-မြန်မာ(BCCM) အနေနဲ့ ဝမ်းမြောက်လှပါတယ်။ ဒီအခမ်းအနားကနေ လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံမှာ လျှင်မြန်စွာ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် တန်ဖိုးရှိတဲ့ အတွေးအမြင်တွေ ပေးနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ကျွန်မ ယုံကြည်ပါတယ်။ အသင်းဟာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ စတင်လုပ်ဆောင်နေတာဟာ ခုနှစ်လကြာရှိနေပြီဖြစ်ပြီး အသင်းရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ နှစ်နိုင်ငံအကြား စီးပွားရေးချိတ်ဆက်မှုများကို ပံ့ပိုးပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုထိပ်သီးအစည်းအဝေးလို အခမ်းအနားမျိုးတွေဟာ ဒီလုပ်ငန်းစဉ်ရဲ့ အရေးကြီးတဲ့ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်" ဟုဆိုပါသည်။

ကမကထပြုမှုနှင့် အထောက်အပံ့

- ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဗြိတိန်-အာဆီယံ စီးပွားရေး ကောင်စီ၊ ဗြိတိန်ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဌာန နှင့် ဗြိတိသျှ ကုန်သည်ကြီးများအသင်း-မြန်မာနိုင်ငံ တို့၏ ထောက်ပံ့မှုဖြင့် City and Financial Global မှ ကြီးမှူး ကျင်းပပါသည်။
- ကမကထပြုသူများအဖြစ် Allen and Overy၊ Prudential နှင့် ကာတာလေကြောင်းလိုင်း တို့ပါဝင်ပါသည်။

အယ်ဒီတာများသို့ မှတ်စုများ

1. မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၉ရက်နေ့တွင် လန်ဒန်မြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။
2. ထပ်ဆောင်း အချက်အလက်များအတွက် <http://exportbritain.org.uk/events/98.html> သို့ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုပါ။
3. UKTI မြန်မာကို ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လတွင် တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ယခုအချိန်အထိ ကုန်သွယ်မှုမစ်ရှင် ရှစ်ခုကို စီစဉ်ခဲ့ပြီး ဗြိတိသျှ ကုမ္ပဏီပေါင်း ၄၀၀ ကျော်ကို အထောက်အပံ့ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။
4. UKTI မြန်မာ - <https://www.gov.uk/government/world/organisations/ukti-burma>
5. ဗြိတိသျှ ကုန်သည်ကြီးများအသင်း-မြန်မာနိုင်ငံ - <http://www.britishchambermyanmar.com/>
6. မြန်မာနိုင်ငံရှိ အခွင့်အလမ်းများ၊ သိရှိသန့်မွန်နှင့် အင်တာဗျူး -

<http://www.britishchambermyanmar.com/resources/online-resources.html>

7. စုံစမ်းရန် အတွက် UKTI မြန်မာ၏ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ Ms Lisa Weedon, lisa.weedon@fco.gov.uk အား ကျေးဇူးပြု၍ ဆက်သွယ်ပါ။